
 

 

     

Αθήνα, 3 Ιουνίου 2022. 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

       Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: «Να αποκατασταθεί η αδικία αποκλεισμού των ελαιοπαραγωγών 

από το πρόγραμμα των Κρατικών Οικονομικών Ενισχύσεων (ΚΟΕ)» 

 

Η κλιματική αλλαγή τα τελευταία χρόνια δημιουργεί πολλά και σοβαρά προβλήματα 

στον πρωτογενή τομέα. Τα ακραία καιρικά φαινόμενα προκαλούν ανά διαστήματα 

τεράστιες ζημιές σε παραγωγές και υποδομές σε φυτικό κεφάλαιο, σε πολλές περιοχές 

της χώρας, με αποτέλεσμα τη μείωση της παραγωγής και τον οικονομικό μαρασμό των 

παραγωγών. Παράλληλα, έχει ανοίξει η συζήτηση για επικείμενη επισιτιστική κρίση, 

αφού το γεγονός της διαρκώς μειούμενης καλλιεργήσιμης γης στην Ελλάδα δημιουργεί 

έντονο προβληματισμό.   

Στο πλαίσιο αυτό, ο Νομός Βοιωτίας τα τελευταία συνεχόμενα χρόνια έχει πληγεί 

έντονα και επανειλημμένα από ακραία καιρικά φαινόμενα (μεταξύ άλλων, από 

παγετούς και χαλαζοπτώσεις), που είχαν ως αποτέλεσμα να επηρεάσουν σε μεγάλο 

βαθμό την αγροτική παραγωγή του, η οποία και αποτελεί άλλωστε έναν από τους 

κεντρικούς άξονες της οικονομικής δραστηριότητας στην περιοχή.  

Ειδικότερα για την ελαιοπαραγωγή, το 2021 που η Βοιωτία ήρθε αντιμέτωπη με το 

φαινόμενο της πρωτοφανούς ακαρπίας, διαδέχτηκε η φετινή χρονιά κατά την οποία ο 

παγετός «έκαψε» μεγάλο αριθμό ελαιόδεντρων, ακόμη και σε πεδινές περιοχές. 

Πρόκειται για εκτεταμένη ζημιά με πολλά κατεστραμμένα δέντρα, η οποία ακόμα 

βρίσκεται σε εξέλιξη, σύμφωνα με τους γεωπόνους του ΕΛΓΑ.   

Πρέπει να σημειωθεί, επίσης, ότι η καταστροφή του φυτικού κεφαλαίου δεν 

ασφαλίζεται στον ΕΛΓΑ, αλλά αποζημιώνεται από το πρόγραμμα των Κρατικών 

Οικονομικών Ενισχύσεων (ΚΟΕ), το οποίο ακολουθεί τον αντίστοιχο Ευρωπαϊκό 

Κανονισμό. Σύμφωνα με αυτόν, για να θεωρηθεί μια ζημιά αποζημιώσιμη θα πρέπει 

να αφορά τουλάχιστον το 30% του Νομού ή της περιοχής, αλλά και το 30% της 

παραγωγής του καλλιεργητή.   

Επομένως: 

Επειδή η μη ένταξη της ζημιάς στα ΚΟΕ θα δημιουργήσει τεράστια οικονομικά 

προβλήματα στους ελαιοπαραγωγούς της Βοιωτίας. 
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Επειδή δεν υπάρχει δυνατότητα ανασύστασης του ελαιώνα, χωρίς την βοήθεια της 

Πολιτείας μέσω της αποζημίωσης, λόγω της κρίσης ακρίβειας που μαστίζει τον 

αγροτικό χώρο. 

Επειδή είναι αδιανόητο σε έναν Νομό με το ποικίλο γεωγραφικό ανάγλυφο, την 

εδαφολογική δομή, και τις κλιματικές συνθήκες της Βοιωτίας να θεωρούμε ότι η 

ελαιοκαλλιέργεια εντάσσεται σε μία ενιαία ελαιοκομική ζώνη.  

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός:  

1) Με ποιο τρόπο θα διευκολυνθούν οι ελαιοκαλλιεργητές των περιοχών της 

Βοιωτίας που έχουν υποστεί καθολική καταστροφή να ανασυστήσουν τον 

ελαιώνα και να τον καταστήσουν ξανά παραγωγικό; 

2) Με ποιο τρόπο σκοπεύει να διαχωρίσει τις περιοχές του Νομού σε 

διαφορετικές ελαιοκομικές περιοχές, ανάλογα με τις εδαφικές και κλιματικές 

συνθήκες; 

3) Σε ποια μέσα οικονομικής ενίσχυσης προτίθεται να προχωρήσει για την 

αντιμετώπιση των συνεπειών της απώλειας εισοδήματος από τους 

παραγωγούς;  

  

Οι Ερωτώντες Βουλευτές  
 

Πούλου Γιώτα 

Αραχωβίτης Σταύρος  

Αβραμάκης Ελευθέριος  

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος  

Βαρδάκης Σωκράτης  

Βαρεμένος Γεώργιος  

Ηγουμενίδης Νικόλαος  

Θραψανιώτης Εμμανουήλ  

Κασιμάτη Νίνα 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

Μιχαηλίδης Ανδρέας 



Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) 

Σαρακιώτης Ιωάννης  

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Σπίρτζης Χρήστος  

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος   

Φάμελλος Σωκράτης  

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης (Μίλτος) 

Ψυχογιός Γεώργιος  




